

COLLÈGE UNIVERSITAIRE GLENDON COLLEGE

CONSEIL DE LA FACULTÉ / FACULTY COUNCIL

[FC-03-04-46]

Minutes of the Faculty Council meeting held on Friday, January 30, 2004 at 1:30 p.m. in the Senate Chamber. This meeting of Council was attended by the following members:

J. Bergeron
J. Drexler (Chair/Présidente)
D. Ghisa
F. Kay
K. McRoberts
J. Martel
T. Moore
E. Raventós-Pons
C. Séguinot
S. Ziaian

F. Boudreau
M. Feliciano
R. Gomez
S. Kirschbaum
E. Mahant
J. Michaud
F. Mougeon
E. Roventa
D. Simeoni

T. Cao-Huu
A. François
M. Kant
M. Lesage
L. Marsden
K. Mintz
P. Naini
S. Schoenfeld
Y. Szmidt

Procès-verbal de la séance du Conseil de la faculté, tenue le vendredi 30 janvier 2004 à 13 h 30 dans la salle du sénat. Les membres suivants étaient présents :

1. Chair's Remarks

The meeting began at 1:40 p.m.

J. Drexler welcomed President L. Marsden.

She then noted that:

- (a) the French version of the minutes will be posted on Council's web site;
- (b) a copy of an invitation to a Forum on Research has been circulated for Faculty members to attend.

2. Minutes of the previous meeting

- **December 12, 2003 – FC-03-04-39**

The minutes were **approved**.
(Kirschbaum/Martel)

1. Remarques de la présidente

La séance commence à 13 h 40.

J. Drexler souhaite la bienvenue à la présidente, Madame Lorna Marsden.

Elle note ensuite que :

- (a) La version française des procès verbaux sera postée sur le site web du conseil;
- (b) Une copie d'une invitation au forum sur la recherche a été circulée aux membres de la faculté.

2. Procès-verbal de la séance précédente

- **12 décembre 2003 – FC-03-04-39**

Le procès-verbal est **approuvé**.
(Kirschbaum/Martel)

3. Matters arising from the minutes

There were no matters arising.

4. Inquiries and Communications

- President's remarks

President Marsden thanked all those who have participated in the consultation process for the reappointment of Principal McRoberts. She then announced that the latter has agreed to stay as Principal for another 3 years and that she would recommend the reappointment to the Board of Governors at its next meeting.

- Principal's remarks

Ken McRoberts thanked members of Council for their support over the past years and looked forward to continue working together for another 3 years in developing Glendon's unique mission. He noted that he would be away on Administrative Leave between July 1 and December 31, 2004. In his absence, Françoise Boudreau has agreed to be the acting Principal.

He then reported that Senate APPC has concluded its review of the planning framework for Glendon. He observed that APPC has expressed its satisfaction that planning for Glendon during the past five years has been consistent with the framework approved by Senate in May 1998.

He noted the successful talk by the newly elected Finance Minister, Greg Sorbara who spoke on the topic of "My Life after Glendon".

3. Questions dérivant du procès-verbal

Il n'y en a aucune.

4. Communications et questions diverses

- Remarques de la présidente

La présidente, Mme Marsden, remercie tous ceux qui ont participé à l'exercice de consultation pour le renouvellement de nomination du principal McRoberts. Elle annonce ensuite que ce dernier a accepté de rester en tant que principal pour une période supplémentaire de 3 ans et qu'elle recommandera son renouvellement de nomination au Conseil d'administration lors de sa prochaine séance.

- Remarques du principal

Le principal remercie les membres du Conseil de leur appui au cours des dernières années et espère poursuivre avec eux pendant les trois prochaines années le développement de la mission unique de Glendon. Il note qu'il sera absent du 1er juillet au 31 décembre 2004. Françoise Boudreau a accepté d'assurer l'intérim en son absence.

Il rapporte ensuite que le CDPU du Sénat a terminé son examen du cadre de planification pour Glendon. Il note que le CDPU a exprimé sa satisfaction que cette planification ait été conforme au cadre approuvé par le sénat en mai 1998.

Il signale que la présentation du nouveau ministre des finances, Greg Sorbara, sur le sujet de « Ma vie après Glendon » a été très réussie.

He then announced three upcoming events, namely: (1) on Saturday, February 21st, “One-tonne Challenge” organized by John Godfrey MP; (2) on Tuesday, February 24, the 2004 John W. Holmes Memorial Lecture, “Projecting a Middle Power into an Imperial World” by John Ralston Saul; and (3) Symposium “India: The Challenges to an Emerging Power” on Saturday, February 28, 2004.

Il annonce ensuite trois prochains événements, notamment : (1) le samedi 21 février, « One-tonne Challenge », organisé par le député fédéral John Godfrey; (2) le mardi 24 février, la conférence commémorative John W. Holmes 2004, « Une moyenne puissance dans un monde impérial » par John Ralston Saul et (3) le samedi 28 février, le symposium sur « L’Inde : les défis d’une puissance en développement ».

5. Reports from Standing Committees

(a) CASTL

E. Mahant presented the following proposals:

- English Department – Changes in requirement – FC-03-04-40

The proposal was **approved** as submitted.

- English Department – Certificate in D-TEIL – FC-03-04-41

The proposal was **approved** as submitted.

- Hispanic Studies Department – New rubric - FC-03-04-42

One change was made: 3rd paragraph of the proposal to read: The Department of Hispanic Studies proposes a new rubric (CAT) for catalan courses in a fashion that is consistent with the language courses currently offered by the DLLL.

The proposal as amended was **approved**.

5. Rapports des comités permanents

(a) CNAP

E. Mahant présente les propositions suivantes :

- Département d’anglais – Changements aux exigences – FC-03-04-40

La proposition est **approuvée** telle que soumise.

- Département d’anglais – Certificat en « D-TEIL » - FC-03-04-41

La proposition est **approuvée** telle que soumise.

- Département d’études hispaniques – nouvelle rubrique - FC-03-04-42

Un changement est apporté : au 3^e paragraphe de la proposition il faut lire : « Le département d’Études hispaniques propose une nouvelle rubrique (CAT) pour les cours de catalan d’une façon compatible avec les cours de langues offerts actuellement par le DLLL. »

La proposition amendée est **approuvée**.

(b) Curriculum

A. François presented the submissions from the following departments:

- **Canadian Studies** – the course was **approved** as submitted.
- **Psychology** – all courses were **approved** as submitted.
- **School of Women’s Studies** – all courses were **approved** as submitted.

(c) Policy and Planning Committee

S. Schoenfeld reported that copy of the minutes of the Town Hall meetings #2 and 3 had been made available at the door for information to members of Council. He informed Council that PPC was currently having discussion on the set of interrelated themes most central to College Planning, namely General Education, first-year experience, bilingualism and Environmental education and was anticipating to report to Council in April.

6. New Business

There was none.

7. Adjournment

The meeting adjourned at 2:10 p.m.

(b) Comité des programmes

A. François présente les soumissions des départements suivants :

- **Études canadiennes** – le cours est **approuvé** tel que soumis.
- **Psychologie** – tous les cours sont **approuvés** tels que soumis.
- **École des études des femmes** – tous les cours sont **approuvés** tels que soumis.

(c) Comité de direction et planification

S. Schoenfeld rapporte qu’une copie des procès-verbaux des assemblées #2 et 3 sont disponibles à la porte pour l’information des membres du Conseil. Il signale au Conseil que le CDP discute présentement les divers sujets les plus importants pour la planification du collège, notamment l’éducation générale, l’expérience de la première année, le bilinguisme, et l’éducation environnementale. Il s’attend à faire son rapport au Conseil en avril.

6. Affaires nouvelles

Il n’y en a aucune.

7. Ajournement

La séance est levée à 14 h 10.